Good Governance

A Workshop presented at Bayan University (BNU)



The concept of **Good Governance** is considered one of the most important and sensitive topics in the governmental and non-governmental bodies because it includes many administrative, economic, social and legal aspects in the country. It regulates the relationship between the management of the institutions and the boards of directors of the institutions to lay down the foundations that determine the objectives of the institutions and monitor their performance. The formation of good emitters to motivate them to pursue their interests, which makes it easier to provide the necessary confidence for the use and employment of economic and human resources in society.

The importance of the workshop:

The importance of applying the principles of good governance by governments, whether in the public or private sectors, which contributes to raising economic efficiency, increasing openness to global markets, creating a broad base of investors from local investors and foreigners. Guarantee their rights.



Bayan University (BNU)
Gullan Street, Erbil EBL 550
Y Kurdistan Region - Iraq

Email: info.desk@bnu.edu.iq

URL: bnu.edu.iq

Mob: +964 (0)750 xxx xxxx

The objective of the workshop:

Minimizing administrative backwardness and finding suitable solutions to the management of public and private institutions from administrative corruption, both financially and administratively, and reducing the gap between administrative units.

The first Session:

In which the concept of management and its importance is recognized. It is clear that we always need good governance and where we find a national reference to it, as well as to identify the standards, and the impact of their absence in the framework of good governance. This session is provided by Dr Ahlam Abrahem

Dr Ahlam Ibrahim Waly is a Strategic management specialization and Dean of College of Management and Economics, University of Salahaddin-Erbil. He is teaching at Bayan University College of Business and Economics.

The second session:

In which presenter will shed light on the concept of leadership and its components, what is the wise leadership and the responsibilities of the administrative leader, as well as the study of misconceptions and misconceptions about leadership by imposing power and the disadvantages of exaggerating it, as well as reference to the elements of effective leadership and indicators of its success. This session is provided by Lecturer Hazha Khattab Muhammad.

Lecturer Hazha Khattab Muhammad is a Marketing Management specialist. she is teaching at the College of Business and Economics, Salahuddin University, Erbil. He is also teaching at Bayan University College of Business and Economics.

Please Join us!



Bayan University (BNU), Gullan Str, Erbil EBL 550, KRI



11:00 am to 14:00



Monday the 15th of April 2019

bnu.edu.iq



Bayan University (BNU)
Gullan Street, Erbil EBL 550
Kurdistan Region - Iraq

URL: bnu.edu.iq

Mob: +964 (0)750 xxx xxxx

Email: info.desk@bnu.edu.iq

الادارة الرشيدة

يعتبر من الموضوع المهمة والحساسة لدى الجهات المعنية سواء الحكومية اوغير الحكومية لانه يتضمن العديد من الجوانب الإدارية والاقتصادية والاجتماعية والقانونية في البلد. اذ يتم من خلاله تنظيم العلاقة بين ادارة المؤسسات ومجالس اداراتها ، لاجل ارساء الاسس التي تحدد الأهداف المرجوة للمؤسسات ومراقبة أدائهم مما يساهم ذلك في تكوين بواعث جيدة لتحفيزهم على متابعة مصالحهم ، الامر الذي يسهل توفير الثقة الضرورية للاستخدام والتوظيف الموارد الاقتصادية والبشرية في المجتمع.

أهمية الورشة:

تكمن في اهمية تطبيق اسس ومبادئ وقواعد الادارة الرشيدة من قبل الحكومات سواء في القطاع العام او الخاص مما يساهم ذلك في رفع الكفاءة الاقتصادية ، وزيادة الانفتاح على الاسواق العالمية تكوين قاعدة استثمارية عريضة من المستثمرين المحلين والاجانب، هذا فضلا عن زيادة ثقة المواطنين بالحكومة لان تلك القواعد تضمن حقوقهم.

هدف الورشة:

الحد من مظاهر التخلف الاداري و إيجاد الحلول المناسبة لما تواجهه ادارة المؤسسات العامة والخاصة من الفساد الاداري سواء من الناحية المالية أو الادارية ،وتقليص الفجوة فيما بين الوحدات الادارية فيه.

المحور الأول:

يتم فيه التعرف على مفهوم الادارة واهميته ،وفي اي وقت نحتاج الى الادارة الرشيدة وأين نجد مرجع الوطني لها ،هذا فضلا عن التعرف على معاييرها، واثر غيابها في إطار الحكم الرشيد (د. احلام ابراهم ولي)

أ.د.احلام ابراهيم ولي

تخصص الأدارة الاستراتيجية عميدة كلية الادارة والاقتصاد بجامعة صلاح الدين-اربيل. تدريسيه في جامعة بيان كلية الادارة والاقتصاد.

المحور الثاني:

يتم فيه القاء الضوء على مفهموم القيادة وعناصر ها،و ماهي القيادة الرشيدة ومسؤوليات القائد الاداري ، الاضافة الى در اسة ممارسات و مفاهيم خاطئة عن القيادة بفرض السلطة وعيوب الافراط بها،هذا فضلا عن الاشارة الى مقومات القيادة الفعالة ومؤشرات نجاحها (م. هازه خطاب محمد).

م. هاذة خطاب محمد

تخصص ادارة التسويق



Bayan University (BNU) Gullan Street, Erbil EBL 550 Kurdistan Region - Iraq Email: info.desk@bnu.edu.iq

URL: bnu.edu.iq

Mob: +964 (0)750 xxx xxxx

تدريسيه في كلية الادارة والاقتصاد بجامعة صلاح الدين-اربيل. تدريسيه في جامعة بيان كلية الادارة والاقتصاد.



Email: info.desk@bnu.edu.iq

URL: bnu.edu.iq

Mob: +964 (0)750 xxx xxxx